

生理學研究所碩士班

115 學年度

最低修業年限	一年
應修學分數	24 學分
應修(應選)課程及符合畢業資格之修課相關規定	1. 必修科目： 本國學生： 生理學(6 學分)、實驗生理學(2 學分)、生理學實驗教學實習(0 學分)、生理醫學研究概論(2 學分)、學術研究倫理教育課程(0 學分)、性別平等教育線上課程(0 學分)、專題討論(8 學分/4 學期)。 國際學生： 基礎生理學(英文/4 學分)、當代生理學研究(英文/2 學分)、學術研究倫理教育課程(0 學分)、性別平等教育線上課程(0 學分)、專題討論(8 學分/4 學期)。 2. 其他： - 選課、加退選課與學分抵免悉依本校學則及相關規定辦理。 - 本所新生若曾於校內外之大學或研究所已修習相等學分之必修課程，其在原單位所修畢且通過之學分，須經本所審查是否可以抵免學分，抵免學分以不超過 12 學分為限。 - 如有未盡事宜，悉依本所研究生修業規章及本校招生簡章說明辦理。
備註	因應國立陽明交通大學醫學系醫師科學家組學生考取本所碩士班後之修課需求，另列以下補充規定： (1) 其「專題討論」課程最低修習標準調整符合共計 4 學分，需修習 2 學期。 (2) 修畢並通過之醫學系「醫師科學家碩士專題研究(一)至(四)」課程(合計 12 學分)，得予採計為本所畢業學分。 (3) 已曾於醫學系修畢並通過之「生理學」與「生理學實驗」課程者，應於新生報到時提出免修申請，經核可後得以免修對應課程。

Department & Institute of Physiology Master Program

Academic Year 115

Mini. Term of Study	One year
Minimum Credits	24 credits
Curriculum and Regulations	Required courses: Domestic students: Physiology (6 credits), Experimental Physiology (2 credits), Teaching Practice on Physiological Lab (0 credits), Research Principle in Physiology & Medicine (2 credits), Academic Research Ethics (0 credits), Gender Equity Education Online Course (0 credits), Seminar (8 credits / 4 semesters). International students: Fundamental Physiology (Taught in English / 4 credits), Contemporary Physiological Research (Taught in English / 2 credits), Academic Research Ethics (0 credits), Gender Equity Education Online Course (0 credits), Special Topic Discussion (8 credits / 4 semesters). Others: • Course selection, drop, and enrollment shall be handled in accordance with school academic rules and related regulations. • If new students of this Institute have taken equivalent credits of required courses at universities or graduate schools on or off campus , the credits completed and passed at their previous institutions will be subject to review by this Institute for credit transfer . The credit transfer limit is 12 credits. • Any matters not covered here shall be handled in accordance with the graduate study regulations of our institute and the admission brochure of our school.
Remarks	Division of Physician Scientist: (4) The minimum requirement for the Seminar course has been adjusted to a total of 4 credits, which must be completed over 2 semesters. (5) Completed and passed courses in the Department of Medicine's Physician Scientist Research in Master Program (1) to (4) course(12 credits in total) may be counted towards graduation credits at the Institute. (6) Who have completed and passed the Physiology and Physiology Experiment courses in the Department of Medicine should apply for exemption during the freshman registration period. Upon approval, they may be exempted from the corresponding courses.